
 

 

                   
     REPUBLIKA HRVATSKA 
MINISTARSTVO UNUTARNJIH POSLOVA 
UPRAVA ZA MATERIJALNO FINANCIJSKE POSLOVE 
                  SEKTOR ZA NABAVU 
 
Broj: 511-01-165-14-113/1-2012. 
Zagreb, 2. veljače 2012. 

 
ZAPISNIK  

 
 

s tehničkih konzultacija odrţanih dana 2. veljače 2012. u prostorijama 
Ravnateljstva policije, Ilica 335, Zagreb, s početkom u 10:00 sati, izmeĎu naručitelja, 
potencijalnih ponuditelja i ostalih zainteresiranih subjekata, a u svrhu pripreme 
dokumentacije za nadmetanje za provoĎenje postupaka javne nabave policijske odore.  

 
Sastanku su prisustvovali: 
 
predstavnici Ministarstva unutarnjih poslova RH (u daljnjem tekstu: Ministarstvo), 
Uprava za materijalno financijske poslove: 
- g. Nebojša Kirigin, pomoćnik ministra, 
- gĎa Andreja Benić, Uprava za materijalno financijske poslove, 
- g. Davor Poljanec, načelnik Sektora za nabavu, 
- gĎa Marija Bezer, načelnica Odjela za nabavu tehničkih sredstava, Sektor za nabavu, 
- gĎa Natalija Horvatin Prelčec, voditeljica Odsjeka za nabavu odore, Sektor za nabavu, 
- gĎa Kristina Barać, Sektor za nabavu, 
 
Uprava za razvoj, opremanje i potporu: 
- g. Tomislav Hajak, načelnik Odjela za nabavu policijske opreme i odore, Sektor za   
  razvoj i opremanje, 
- gĎa Melanija Ergotić, voditeljica poslova razvoja, Odjel policijske opreme i odore,  
  Sektor za razvoj i opremanje, 
- gĎa Ivka Ivanković, Odjel policijske opreme i odore, Sektor za razvoj i opremanje, 
 

i 
 
predstavnici gospodarskih subjekata: 
- g. Vladimir Bolšec, Konfeks d.o.o., Zagreb, 
- gĎa Jasminka Korotaj Zorić, Odjeća d.o.o., Zagreb, 
- g. Stjepan Pezo, Galeb d.d., Omiš, 
- g. Josip Aračić, Galeb d.d., Omiš, 
- g. Matej Mendeš, Galeb d.d., Omiš, 
- g. Nenad Patek, T7 VIS d.o.o., Varaţdin, 
- g. Krunoslav Vincek, T7 VIS d.o.o., Varaţdin, 
- gĎa Alma Burić, KROKO International d.o.o., Zagreb, 
- gĎa Anka Čulo, KROKO International d.o.o., Zagreb, 
- gĎa Boţena Babić, KROKO International d.o.o., Zagreb, 
- g. Ivica Birkaš, ARENA modna kuća d.o.o., Pula, 



 

- gĎa Irena Sekulić Avdić, ARENA modna kuća d.o.o., Pula, 
- g. Miroslav Vojvodić, V-V d.o.o., Varaţdin, 
- g. Branko Vujić, V-V d.o.o., Varaţdin 
- g. Vladimir Kovač, Šešir d.o.o., Zagreb, 
- gĎa Snjeţana Mink, Pletenina Davor d.o.o., Osijek, 
- g. Davor Rajković, Pletenina Davor d.o.o., Osijek, 
- g. Branko Glasnović, A.B. Glasnović „Jacquard“, Zagreb, 
- g. Robert Mokrović, Teksko mreţa Klaster, Zagreb, 
- g. Danijel Kovač, KAP-KO d.o.o., Zagreb, 
- g. Marko Mihin, Betex proizvodnja d.o.o., Čakovec, 
- g. Damir Angel, Betex proizvodnja d.o.o., Čakovec, 
- gĎa Jasminka Pleli, Prvi maj d.o.o., Laslovo, 
- g. Draţen Stjepanek, Prvi maj d.o.o., Laslovo, 
- gĎa Marija Kojanović, Jadran d.d., Zagreb, 
- g. Damir Kević, Jadran d.d., Zagreb, 
- gĎa Suzana Perčić, Splendor tekstil d.o.o., Zagreb, 
- g. Jure Baković, PRO-PROM-ZAGREB d.o.o., Zagreb, 
- gĎa Mirjana Gambiroţa Jukić, Hrvatska gospodarska komora, Zagreb, 
- g. Slobodan Mihalj, Hemco d.o.o., Đakovo,  
- g. Ivica Mihalj, Hemco d.o.o., Đakovo, 
- gĎa Natalija Vnučec, Varteks trgovina d.o.o., Varaţdin, 
- g. Darko Vurušić, Varteks trgovina d.o.o., Varaţdin, 
- g. Damir Vitez, Čateks d.d., Čakovec, 
- gĎa Gordana Nedeljko, Čateks d.d., Čakovec, 
- gĎa Jasminka Jaklin, Čateks d.d., Čakovec. 
 
 
U uvodnoj riječi svima prisutnima, ispred Uprave za materijalno financijske poslove, 
obratila gĎa Andreja Benić, pozdravila sve prisutne i zahvalila se na velikom odazivu i 
interesu za predmetnu problematiku, pozdravila i predstavila novog pomoćnika ministra 
gospodina Nebojšu Kirigina i ostale kolege iz Ministarstva.  
 
GĎa Benić iznijela je osnovnu premisao ovih tehničkih konzultacija u smislu bolje 
buduće suradnje, kao i ostvarivanje zajedničkih interesa Ministarstva, kao naručitelja i 
svih gospodarskih subjekata na hrvatskom trţištu, kao potencijalnih ponuditelja. 
 
Projekt nabave nove policijske odore započeo je 2010., kada su uspješno provedena 
dva postupka nabave. Kao baza tehničkih specifikacija nove policijske odore korišteni 
su propisnici za svaki pojedini segment policijske odore, izraĎeni temeljem znanstveno-
istraţivačke suradnje izmeĎu Tekstilno-tehnološkog fakulteta, Sveučilišta u Zagrebu (u 
daljnjem tekstu: Fakultet) i Ministarstva. 
Problemi su se pojavili tijekom 2011. kada su poništena dva postupka javne nabave. 
Prvi postupak objavljen je u veljači 2011., a drugi u kolovozu iste godine. Oba postupka 
planirana su s namjerom sklapanja okvirnog sporazuma na 4 godine, kako bi se 
nastavio kontinuitet nabave policijske odore, kao i u naprijed okvirno utvrĎene količine 
potrebne Ministarstvu. 
Prvi postupak javne nabave u 2011. poništen je iz razloga što niti jedna pristigla ponuda 
nije zadovoljavala zahtjeve naručitelja u smislu zahtijevanih tehničkih karakteristika. 
  
Budući, Ministarstvo nije uspjelo nabaviti prijeko potrebnu policijsku odoru za svoje 
sluţbenike, ponovno je pokrenulo postupak nabave.  
Uvaţavajući prijedlog Hrvatske gospodarske komore predmet nabave podijeljen je na 4 
grupe, a sve u cilju uspješno provedenog postupka nabave. MeĎutim, od 4 grupe 



 

predmeta nabave poništene su 3 grupe iz istih razloga kao i kod prethodnog 
nadmetanja. 
Zbog navedene problematike, 5. listopada 2011. u prostorijama Kabineta ministra 
odrţan je sastanak predstavnika Ministarstva s predstavnicima Hrvatske gospodarske 
komore, Ţupanijskih komora, Hrvatske udruge poslodavaca, Ministarstva gospodarstva, 
Ureda za središnju javnu nabavu i Sindikata tekstila, obuće, koţe i gume Hrvatske. 
Zaključno je dogovoreno da će se predstavnici HUP-a i HGK-a aktivno uključiti u 
konzultacije s predstavnicima tekstilne industrije sa zajedničkim ciljem kvalitetne 
proizvodnje, a Ministarstvo će prilikom pripreme novog postupka javne nabave policijske 
odore obaviti tehničke konzultacije sa potencijalnim ponuditeljima kako bi se što 
kvalitetnije pripremili za predmetni postupak nabave. 
 
GĎa Benić navela je kako će se predmetna nabava provesti kao otvoreni postupak 
javne nabave s ciljem sklapanja okvirnog sporazuma na 2 godine. Spomenula je i 
novine koje donosi novi Zakon o javnoj nabavi (NN 90/11, u daljnjem tekstu: Zakon) koji 
će u nekim elementima olakšati i ubrzati samu nabavu (preslike dokaza sposobnosti, 
skraćeni rokovi i dr.). 
 
Sastanak je u nastavku vodio g. Davor Poljanec, načelnik Sektora za nabavu 
pozdravivši sve prisutne i objasnivši daljnji tijek tehničkih konzultacija. 
Svi zainteresirani gospodarski subjekti mogli su zaključno sa 31. siječnja 2012. na 
elektronsku poštu slati svoje upite, primjedbe, prijedloge i kritike vezane za postupak 
nabave. 
G. Poljanec prezentirao je pristigle upite gospodarskih subjekta, te odgovarao na iste, 
kako slijedi: 
 
 
PITANJE GOSPODARSKOG SUBJEKTA – GALEB d.d., Omiš 
 
Tvrtka Galeb d.d., Omiš – g. Stjepan Pezo u propisniku br. 11 majica dugih rukava SJP 
poludolčevita, u svom komentaru osvrnuo se na površinsku masu odjevnog predmeta, 
dozvoljeno širenje i skupljanja materijala i postojanost obojenja kod pletiva i dr. 
 
Komentar: 

- površinska masa zahtijevana u propisniku je 250 g/m2, a u izvještajima ispitnog 
laboratorija za naš proizvod ista je 278 g/m2. Dozvoljeno odstupanje je ±5%, a 
odstupanje našeg uzorka je +11%. Pretpostavili smo da je greškom limitirana 
gornja granica odstupanja. Isto temeljimo na činjenici da je riječ o zimskom 
odjevnom predmetu te da teţi materijal, koji bolje utopljava ne bi trebao biti 
diskvalificiran. Na ovaj način, gdje je proizvod teţi od „prihvatljivog“ (u ovom 
slučaju najniţa prihvatljiva masa je 237,5 g/m2), šteta ide na teret proizvoĎača, 
jer daje više materijala za istu cijenu. Proizvod smatramo prihvatljivim iz dva 
razloga: prvi što je isti proizvod sa istovjetnim uvjerenjem o ispitivanju i analizi 
naručen od strane istog naručitelja prošle godine te za isti nemamo reklamacija, 
a drugi, zato što je naručitelj sličnu logiku primijenio na proizvodima iz tkanina u 
svojoj analizi i obrazloţenjima tehničkih nedostataka proizvoda, gdje je prihvatio 
odstupanja u pozitivnom smjeru, tj. prihvatio je bolje rezultate ispitivanja od 
traţenih tj. od propisnikom zahtjevnih. 

- Propisnikom je dozvoljeno skupljanje do 6% po duţini i širini. Mi imamo 
skupljanje po duţini -3%, a po širini imamo +4%. Norma HRN EN ISO 25077 
definira postupak ispitivanja dimenzijskih promjena pri pranju na 600C. Kako u 
zahtjevu nije navedena vrijednost sa prefiksom „+“ ili „-„ a ni tekstualno, kao što je 
to navedeno u zahtjevu za render u istom propisniku, smatralo se da se tolerira 



 

ukupna promjena dimenzija do 6% i u skupljanju i širenju. TakoĎer naglašavamo 
da je kod većine pletiva, a kod traţenog je to tako, skupljanje u jednoj dimenziji 
povlači za sobom širenje u drugoj.  

- Propisnikom je za svojstvo 1.3 Suho-mokro trenje (metoda HRN EN ISO 105-
X12) postavljen zahtjev za ocjenom 4/4 odnosno za suho trenje ukupno 4 i za 
mokro trenje ukupno 4. Rezultati našeg ispitivanja su za suho trenje po duţini 4 
te za suho trenje po širini takoĎer 4. Rezultati za mokro trenje po duţini su 3, a za 
mokro trenje po širini su 4-5. Dakle, da bi se utvrdila sukladnost podataka na 
izvještaju o ispitivanju proizvoda sa zahtjevima naručitelja koji su u propisniku, 
potrebno je izračunati prosječnu ocjenu za duţinu i širinu te ju tek onda usporediti 
sa zahtjevom. Prosječna ocjena za mokro trenje iz izvještaja iznosi 4 što znači da 
odgovara zahtjevu. Dozvoljeno odstupanje koje je propisnikom definirano kao 
„Min.“ Nije dovoljno egzaktno opisano odstupanje. 

- U propisniku su pod stavkom Postupak njege navedeni samo simboli odrţavanja 
te se smatralo da su to upute kako proizvod mora biti označen jer nigdje nije 
navedeno da se isti moraju ispitati. Kod zahtjeva za Postojanost obojenja je jasno 
definirano da je potrebno ispitati Pranje pri 600C i Glačanje pri 1500C te su 
navedene norme i zahtjevi, a navedeni elementi su i dio načina odrţavanja. 

 
 
ODGOVOR NARUČITELJA 

Primjer takve tabele prikazan je na projektoru svima prisutnima.  
 
G. Poljanec osvrnuo se na dijelove komentara u kojima se navodi kako se odreĎene 
stvari u dokumentaciji za nadmetanje „pretpostavljaju“ ili „smatraju“ vezano za tehničke 
specifikacije. Napomenuo je kako se nejasnoće takvog tipa, temeljem zakonske 
odredbe mogu riješiti na način da se dodatne informacije vezane za dokumentaciju za 
nadmetanje mogu zatraţiti od naručitelja u redovnom roku za dostavu ponude, kao i 
moţebitne korekcije postavljenih zahtjeva u odnosu na dokumentaciju. 
 
G. Poljanec ukratko je iznio postupak koji je prethodio izradi propisnika koji su danas 
tehnička podloga dokumentacije za nadmetanje. 
2010. Ministarstvo je uputilo dopis Hrvatskoj gospodarskoj komori sa zahtjevom za 
popisom gospodarskih subjekata u RH koji se bave proizvodnjom odjevnih predmeta i 
obuće. Od svih dobivenih  gospodarskih subjekata zatraţili smo uzorke tkanina i ostalih 
materijala iz kojih će se izraĎivati policijska odora.  
Uzorci su slani ovlaštenim laboratorijima za ispitivanje i dobiveni rezultati upućeni su 
Fakultetu na reviziju. Uvaţavajući mišljenje stručnih sluţbi Fakulteta zatraţili smo od 
takvih materijala izradu probnih uzoraka od potencijalnih ponuditelja. Probni uzorci dani 
su na korištenje i provjeru kvalitete krajnjim korisnicima (policijskim sluţbenicima). 
Nakon toga pristupilo se izradi propisnika, a sve sukladno Uredbi o izgledu odora 
policijskih sluţbenika Ministarstva unutarnjih poslova (NN 33/10). Tijekom 2011. 
donesena je nova Uredba o izgledu odora policijskih sluţbenika Ministarstva unutarnjih 
poslova (NN 88/11 i 129/11). Sve navedene aktivnosti činile su razvojni projekt policijske 
odore kakvu danas potraţujemo u javnim nadmetanjima. 
 

GĎa Benić napomenula je kako sukladno Zakonu ne moţemo prihvatiti uzorak koji nije u 
suglasnosti s onim što je propisano u dokumentaciji za nadmetanje. Kako bi ubuduće 
olakšali iskazivanje tehničkih karakteristika ponuĎenog uzorka ponuditeljima, stručna 
sluţba Ministarstva izradila je Tablicu usklaĎenosti podataka ponuditelja s tehničkim 
zahtjevima. Tablica bi predstavljala dodatak propisniku u koju bi ponuditelj upisivao 
traţene podatke, a sve u cilju izbjegavanja dostavljanja nepotpunih ponuda. 
 
 
 



 

G. Stjepan Pezo, Galeb d.d., Omiš iznio je stav da bi se po njegovom mišljenju za 
dimenzijske promjene pri pranju na 60°C trebalo dozvoliti odstupanje u "+" tj. širenje 
pletiva. 
 
G. Pezo napravio je usporedbu kod zahtjeva za prekidnu čvrstoću na tkaninama  gdje je 
zahtjev od ±10% korigiran na minimalni zahtjev, te da bi se prema toj logici trebala 
uvaţiti i korekcija za postavljanjem granica kod skupljanja pri pranju na 60°C i postaviti u 
granicama ±6%. 
 
G. Josip Aračić iz Galeba d.d., Omiš smatra kako je nuţno uključivanje više stručnih 
ljudi specijaliziranih za posebne procese ispitivanja (pletiva, tkanine i sl.). 
 
Ovdje se u raspravu uključila i gĎa Benić rekavši kako će se sve prihvatljive sugestije i 
zahtjevi razmotriti i poslati na mišljenje u Fakultet. I naravno, budu li odgovori pozitivni 
promjene ugraditi u propisnike.  
 
Pomoćnik ministra za materijalno financijske poslove g. Nebojša Kirigin i gĎa Andreja 
Benić napustiti su sastanak zbog neodgodivih drugih obveza.  
G. Kirigin zahvalio se još jednom svima prisutnima na sudjelovanju, te posebno naglasio 
kako je Ministarstvo i nadalje otvoreno za sva pitanja i suradnju. 

 
 
PITANJE GOSPODARSKOG SUBJEKTA – GALEB d.d., Omiš 

 
Propisnik br. 46 majica kratkih rukava polo svjetlo plava pomorska policija,  
 
Komentar: 

- u analitičkom izvješću je došlo do zamjene vrijednosti za redove i nizove (greška 
kod unosa u laboratoriju) 

- norma HRN EN ISO 25077 definira postupak ispitivanja dimenzijskih promjena 
pri pranju. U zahtjevu nije specificirano da je dozvoljeno samo skupljanje što se 
po pravilima norme označava sa prefiksima „+“ i „-„ ili tekstualno kao što je to i 
napravljeno u nekim propisnicima.  

 
Propisnik br. 12 donje rublje zimsko (duge gaće) temeljna, granična i UPPS muško i 
ţensko, 
 
Komentar: 

- prilikom unosa podataka izostavljen je upis rezultata ispitivanja skupljanja nakon 
pranja za pletivo koje se koristi za render na duljini nogavica što je evidentan 
propust. 

-  
Propisnik br. 13 donje rublje zimsko (potkošulja) temeljna, granična i UPPS, 
 
Komentar: 
 

- Obrub vratnog izreza je izraĎen iz temeljnog pletiva. Prilikom unosa podataka 
izostavljen je upis rezultata ispitivanja skupljanja nakon pranja za pletivo koje se 
koristi za render na duljini rukava što je evidentan propust.  

 
Kako se komentari, većinom, odnose na neispravno shvaćanje i tumačenje propisanih 
svojstava, metoda, zahtjeva i dozvoljenih odstupanja, što nije čudo, iste je potrebno 
propisati što egzaktnije i nedvosmisleno. TakoĎer je potrebno sve zahtjeve postaviti u 



 

skladu sa realnim mogućnostima odnosno u skladu sa preporukama koje daje tekstilna 
struka, a koje su ponovno posljedica iskustva i realnosti industrije. 
Da bi argumentirali neke naše tvrdnje vezano za zahtjeve koji se realno mogu postaviti 
na tekstilne proizvode, odnosno konkretno na pletiva u Hrvatskom zakonodavnom, 
regulatorom ni normativnom sustavu nismo uspjeli naći ništa. Uspjeli smo dobiti 
preporuke i standarde kvalitete iz meĎunarodnog tekstilnog instituta Hohenstein koji 
djeluje diljem svijeta preko mreţe ispitnih laboratorija i instituta. Iz tih preporuka se 
izmeĎu ostaloga moţe izvući da su tolerantne granice za dimenzionalne promjene 
pletiva pri pranju na 600C od +3% do -5% ispitane po normi DIN EN 25077. 
Jedna od najvjerodostojnijih ekoloških oznaka Europske unije, EU Eco-label koja je 
utemeljena 1992. godine direktivama Europske komisije pored svih strogih ekoloških 
kriterija za tekstil dozvoljava čak 8%-tne promjene dimenzija na proizvodima iz pletiva 
nakon pranja i sušenja, gdje se zapravo stavlja naglasak na zdravstvenu ispravnost 
ispred uporabnih svojstava. Navedeni dokumenti su u prilogu. 
 
Dakle, kao zaključak, ističemo da sva tumačenja analize naših proizvoda (naša i Mirte 
kontrol d.o.o.) su takva da su svi iskazani rezultati takvi da se mogu smatrati 
prihvatljivima.  
 
Ostaje problem neupisanih podataka sa skupljanje rendera na duljini rukava i nogavica 
na donjem rublju. Napominjemo da su navedeni proizvodi već u korištenju kod policije i 
da na iste nemamo reklamacija. 
 
 
ODGOVOR NARUČITELJA 
 
G. Poljanec ukazao je na potrebu velike pozornosti prilikom izrade i sastavljanja ponude 
od strane stručnih osoba ponuditelja, kako se pogreške ovog tipa ne bi dogaĎale i 
ponekad cijelo nadmetanje zbog toga bilo poništeno. Nadodao je i kako se svi 
zahtijevani elementi vezani za tehničku specifikaciju predmeta nabave traţe 
nedvosmisleno i kao takvi se moraju i dostaviti.  
 
 
GOSPODARSKI SUBJEKT – GALEB d.d., Omiš iznio je i određene sugestije 
vezane uz policijsku odoru 
 
1. Ljetna odora: 

 
a)  po strukturi odore predviĎena je košulja i majica ljetna kratkih rukava – propisnici br. 

31, 32 i 33; predviĎena je pamučna majica. Ljetna košulja je sastava 50% 
poliamid/50% pamuk i dobra je za emisiju vlage u eter. Zbog znojenja u ljetnim 
mjesecima, dogaĎa se efekt „saune“, jer i pamučna majica, ali i košulja upijaju vlagu. 
Dakle vlaga i znoj ostaju na majici i u prostoru izmeĎu košulje i majice te time kod 
policajaca povećavaju osjećaj neugode, vrućine, sparine itd.. Ovo je moguće riješiti 
na dva načina: 

i. Pamučnu majicu zamijeniti majicom iz materijala koji ima snaţnu moć 
transporta vlage na sljedeći sloj. Mi moţemo preporučiti da pletivo bude 
izraĎeno od kombinacije pamuka i polipropilenskog filamentnog prediva. Na 
ovaj način će tijelo ostati suho, a pamuk će zadrţati dio vlage koji će 
pothlaĎivati tijelo – davati osjećaj svjeţine, polipropilen će, zbog svojih 
svojstava, ubrzano vršiti transport viška vlage prema košulji koja će onda 
lakše i brţe preuzetu vlagu pustiti u eter. Ovo je rješenje skuplje od 



 

sadašnjeg, jer je sirovina skuplja, ali i način tehnološke obrade iste je 
drugačiji, ali je učinak značajno bolji. 

ii. Zamijeniti postojeće rješenje košulja/majica sa majicom polo-pique sastava 
polipropilen/pamuk koja bi na unutarnjoj strani bila polipropilenska, a na 
vanjskoj pamučna. Na taj način bi policajci dobili samo jedan sloj odjeće koji 
ima moć odvlaţivanja. Isto tako, policajci bi izgledali više leţerno – prijateljski 
nego u košuljama – na što dosta zemalja u EU već ide kao rješenje, a i 
propisnikom br. 48 za pomorsku policiju je već i predviĎeno slično rješenje, 
samo je ovdje riječ o 100% pamučnoj majici. U ovom slučaju bi i ovu majicu 
trebalo zamijeniti prije opisanom majicom. Ukoliko bi se išlo ka ovom rješenju, 
to bi vjerojatno značilo manje troškove od postojećih. 

 
b) U svakom slučaju, a zbog činjenice da su i hlače sirovinskog sastava 

poliamid/pamuk, predlaţemo uvoĎenje bokserica ili slip gaćica iz pletiva mješavine 
pamuka i filamentnog polipropilena. 

 
 
ODGOVOR NARUČITELJA 
 
G. Poljanec rekao je da je Ministarstvo otvoreno za sve sugestije i prijedloge i da 
gospodarski subjekti u bilo kojem trenutku mogu poslati pismo namjere u kojem 
definiraju svoje ideje vezane za izradu i izgled policijske odore, kao i dostaviti uzorke s 
opisom kvalitete. Zaprimljene uzorke testirat će krajnji korisnici (policijski sluţbenici), te 
će o dobivenim rezultatima ovisiti da li ćemo izmijeniti postojeće propisnike.   

 
 
PITANJE GOSPODARSKOG SUBJEKTA – GALEB d.d., Omiš 
 
2. Negorivi program – propisnikom br. 23 je predviĎen negorivi kombinezon za 
specijalnu policiju. Kako u postojećoj strukturi nije predviĎeno negorivo donje rublje, 
smatramo to nuţnim za uvesti iz dva sigurnosna razloga: 

 
c) Postojeće donje rublje zimsko propisano propisnicima br.13 i 14 je izraĎeno iz 

polipropilenskog pletiva koje ima jako nisko talište (ispod 150⁰C) što je u slučaju 

izloţenosti vatri opasno i ne bi se smjelo koristiti u situacijama koje su procijenjene 
kao rizične u smislu doticaja sa istom. Dakle, negorivi materijal kombinezona će 
zaustaviti vatru, ali postoji opasnost da toplina koja se prenese na polipropilen 
izazove taljenje pletiva te time opekotine i ozljede za policajca. 

d) Više slojeva negorivih materijala povećava sigurnost i sprječava opasnost od naglog 
otpuštanja energije iz prezasićenog vanjskog materijala. 
Iz gore navedenih razloga predlaţemo da se u strukturu odore namijenjene 
specijalnim jedinicama uvrsti negorivo rublje. Mi smo u procesu razvoja inovativnog 
negorivog donjeg rublja i prve trţišno primjenjive rezultate očekujemo krajem 
sljedeće godine. Moţemo meĎutim ponuditi nekoliko rješenja koja su trţišno 
dostupna i izvediva odmah. Negorivo rublje za specijalne jedinice mora biti visoke 
razine zaštite od vatre, topline i kemikalija, treba imati jako dobra ergonomska 
svojstva, treba imati mogućnost transporta vlage na vanjske odjevne predmete, jer je 
specijalac u relativno zategnutoj odori i treba se osjećati što ugodnije kako bi se 
maksimalno mogao skoncentrirati na postavljene zadatke. 

 
 
 
 



 

ODGOVOR NARUČITELJA 
 
Ukoliko nam buduća financijska sredstva budu omogućavala proširivanje i doradu 
negorivog programa u smislu kvalitete svakako ćemo predloţeno uzeti u razmatranje. 
 
U raspravu se uključila gĎa Mirjana Gambiroţa Jukić iz Hrvatske gospodarske komore, 
Zagreb rekavši kako su primjedbe tvrtke Galeb d.d. iz Omiša, po njenom mišljenju 
opravdane iz razloga što cijenom isti, a kvalitetom bolji proizvod od traţenoga ne smije 
biti odbijen. Navela je kako tvrtka Galeb d.d., Omiš posjeduje kvalitetan laboratorij za 
ispitivanje i raspolaţe vrlo stručnim ljudima. 
Isto tako smatra da bi bilo bolje da ispitivanje materijala i uzoraka vrše renomirane 
laboratorijske kuće, a ne Fakultet.  
 
G. Poljanec iskazao je namjeru revidiranja svih propisnika od strane ovog Ministarstva. 
 
 
PITANJA GOSPODARSKOG SUBJEKTA – T7 VIS d.o.o., Varaždin 
 
1. finoća preĎe 
2. prekidne čvrstoće preĎe i tkanina 
3. podijeljenost proizvoda prema tehnološko-proizvodnim grupama 
4. orijentiranost na domaću proizvodnju 
5. prilagodba proizvoda prema mogućnostima domaćih proizvoĎača a u svrhu  
    zadovoljavanja kvalitete proizvoda 
6. ostala pitanja 
 
 
ODGOVOR NARUČITELJA 
 
Vezano na prvo i drugo pitanje g. Poljanec ukazao je na dopis tvrtke T7 VIS d.o.o., 
Varaţdin iz 2009. u kojem navode da su u mogućnosti izraditi tkanine točno po 
tehničkim karakteristikama koje zadovoljavanju naše potrebe. 
 
G. Nenad Patek iz tvrtke T7 VIS d.o.o., Varaţdin napomenuo je kako je zahtjev za 
ograničenjem prekidne čvrstoće tj. dozvoljeno odstupanje ±10% nepotreban, te smatra 
kako je potrebno dozvoliti odstupanje u "+", jer se time dozvoljava veća prekidna 
čvrstoća što znači i bolju kvalitetu tkanine. 
G. Poljanec istaknuo je da je taj problem već uočen i promijenjen u tehničkoj 
dokumentaciji, te je dozvoljeno odstupanje definirano kao minimum. 
 
Vezano na podjelu predmeta nabave prema tehnološko-proizvodnim grupama g. 
Poljanec izjavio je da smo otvoreni za sve opcije (objedinjen predmet nabave u jednu 
grupu, podjela na tri grupe ili podjela predmetne nabave do detalja) o čemu će kasnije 
biti otvorena rasprava. 
Kao što je ranije navedeno dijelovi policijske odore i propisnici izraĎeni su temeljem 
uzoraka dobivenih od domaćih proizvoĎača. Samim time razvidna je naša orijentiranost 
na hrvatsku proizvodnju (izradu tkanina i samo konfekcioniranje) izuzev ponekih vrsta 
preĎa i sl.  
 
 
 
 
 



 

PRIJEDLOZI GOSPODARSKOG SUBJEKTA – ARENA modna kuća d.o.o., Pula 
 
Izmjena u propisnicima za koje smatraju da će se postići veća kvaliteta traţenih 
proizvoda i mogućnost nabave pomoćnog materijala od hrvatskih dobavljača. 
 
Propisnik  9 – 10 – 11  
 
Točka 3.1 - 3.1.1. pod 4. Gustoća osnovnog pletiva 
 
Zahtjev prema propisniku: 
 
Nizovi (Dh) 12 očica /1cm 
Redovi (Dv) 13 očica/1cm  
 
Prijedlog: 

- Dozvoliti veću toleranciju u nizovima (Dh), jer na broj očica u nizu uvelike utječe 
konstrukcija samog pletaćeg stroja (iglenica, valjci za povlačenje i sl.), dok razlika 
u broju očica u nizu – u našem slučaju veći broj očica u nizu, ne utječe na 
kvalitetu i izgled gotovog proizvoda, već se dobije veća (bolja) ocjena prilikom 
testiranja proizvoda na sklonost stvaranja pilinga (ocjena 4) 

 
Točka 3.1 - 3.1.1. pod 5. Gustoća pletiva ovratnika 
 
Zahtjev prema propisniku: 
 
Nizovi (Dh) 8,5 očica /1cm 
Redovi (Dv) 8 očica/1cm  
 
Prijedlog: 

- Dozvoliti veće tolerancije u nizovima (Dh) jer na broj očica u nizu uvelike utječe 
konstrukcija samog pletaćeg stroja (iglenica, valjci za povlačenje i sl.), dok razlika 
u broju očica u nizu – u našem slučaju veći broj očica u nizu, ne utječe na 
kvalitetu i izgled gotovog proizvoda. 

 
Točka 3.2 Ugradbeni materijal 
 
Zahtjev prema propisniku: 
 
Konac za šivanje tamno plave / crne boje: poliestersko vlakno/pamuk 60/40 % ; 10-14,3 
tex x 2 (70/2-100/2 Nm)  
 
Prijedlog: 

- Dozvoliti korištenje konca sirovinskog sastava : poliestersko vlakno/pamuk 70/30 
% ; 10-14,3 tex x 2 (70/2-100/2 Nm)  - jer je ovaj sirovinski sastav dostupan na 
našem trţištu. 

 
Propisnik br. 39 – kapa vunena 
 

- Dozvoliti korištenje konca sirovinskog sastava i finoće: poliestersko vlakno/pamuk 
70/30 % ; 10-14,3 tex x 2 (70/2-100/2 Nm)  - jer je ovaj sirovinski sastav dostupan 
na našem trţištu.  



 

- Za  kapu propisnik br. 39 propisan je konac različite finoće od onih kojima se 
šivaju pulover ( 12,5 x 3 tex/80/3 Nm) – Dozvoliti korištenje istog konca 
sirovinskog sastava i finoće kao za pulovere 

 
Za sve propisnike – svi grbovi, oznake „POLICIJA MUP RH“, oznake specijalne policije, 
oznake pripadnosti, oznake radnih mjesta 
 

- Da sve gore navedene oznake budu dostavljene od strane naručitelja točno po 
potrebnom broju komada koje bi se zapisnički zaprimale.  

 
 
ODGOVOR NARUČITELJA 
 
Svi izneseni prijedlozi bit će stavljeni u razmatranje, a što se tiče novo predloţenih 
ugradbenih materijala (konac) koje je posebno istaknuo g. Ivica Birkaš, bit će zatraţeno 
stručno mišljenje Fakulteta. 
 
G. Poljanec rekao je da će, u slučaju razbijanja predmeta nabave na manje grupe, 
oznake koje se stavljaju na policijsku odoru predstavljati zasebnu grupu nabave. 
Ponuditelj koji će izraĎivati predmete odore na koje dolaze navedene oznake preuzimat 
će od naručitelja potreban broj istih. 
 
 
PITANJE GOSPODARSKOG SUBJEKTA – HEMCO d.o.o., Đakovo 
 
KOŠULJE MUŠKE I ŢENSKE za temeljnu, graničnu, interventnu policiju i UPPS  
 
1.Zadano- slika zimske i ljetne košulje na duljini je polukruţno zaobljena 
 
Problematika- jednostavnije je šivanje ravni porub košulje s obzirom da se košulje nose 
unutar donjeg dijela (hlača)  
 
Prijedlog – promijeniti skicu i staviti ravni porub   
 
 
ODGOVOR NARUČITELJA 
 
G. Poljanec izrazio je svoje slaganje s iznesenim prijedlogom, meĎutim mišljenja je kako 
polukruţno zaobljen porub košulje treba zadrţati kod većih konfekcijskih brojeva zbog 
same udobnosti nošenja.  
 
 
PITANJE GOSPODARSKOG SUBJEKTA – HEMCO d.o.o., Đakovo 
 
DVODJELNI KIŠNI KOMPLET SA KAPULJAČOM 
 
Jakna  

1. Zadano – Kapuljača je krojena iz jednog djela i spojena prošivnim šavom na 
straţnjem djelu. Kapuljača se sprema u ovratnik i kopča zatvaračem. 

 
Problematika – Šav nije napravljen da bude vodonepropusan jer je samo prošiven 
ne zavaren. Kad je kapuljača izvaĎena nema funkciju vodonepropusnosti jer se sva 
voda slijeva u otvor na ovratniku. Nijedan šav na jakni nije zavaren.  



 

 
Prijedlog – Zavariti šav strojem za varenje tekstila i na ovratniku  zatvarač  prebaciti 
u rub kragne, dodati umetak  unutar same kragne kao letvicu kako bi spriječio ulazak 
vode u vratni dio. 

 
Hlače 

2. Zadano- Hlače su krojene iz dva  dijela (što znači da nema bočnih spojnih šavova) 
 
Problematika – Preveliki utrošak materijala (loše uklapanje krojnih slika)   
 
Prijedlog – U konstrukciji dodati vanjski šav i hlače krojiti iz četiri djela. Zavariti šav 
strojem za varenje tekstila . 
 

U zahtjevima za osnovni materijal traţi se pod stavkom broj 8. 
VODONEPROPUSNOST- hidrostatski tlak za tkaninu i šavove, a istovremeno se nigdje 
u zahtjevu ne traţi da šavovi budu vareni nego samo šivani. Ispitivanje nezavarenih 
šavova neće proći s pozitivnim rezultatima u laboratoriju na ispitivanju  
 
 
ODGOVOR NARUČITELJA 
 
G. Poljanec prihvatio je iznesene prijedloge i rekao da će se navedeno pokušati uvrstiti 
u sljedeće nadmetanje. 
 
 
PRIJEDLOZI GOSPODARSKOG SUBJEKTA – KONFEKS d.o.o., Zagreb 
 
Kao prijedlog predlaţemo da se prilikom raspisivanja Javnog nadmetanja pokuša 
nadmetanje formirati u što više grupa ili cjelina koje su srodne , kako bi se omogućilo što 
većem broju zainteresiranih i sposobnih tvrtki da dostave vaţeće i korektne ponude. 
 
Prema našem mišljenju mislimo da bi trebalo razmisliti i o opciji da Ministarstvo samo 
nabavlja propisane tkanine te na taj način osigura kvalitetu i karakteristike tkanina koje 
su propisane pravilnikom Ministarstva, a konfekcioniranje ugovori putem zasebnog 
nadmetanja. 
Mišljenja smo da bi se na taj način lakše postigla traţena kvaliteta tkanina i kvaliteta 
konfekcioniranja , a ujedno bi se omogućilo većem broju zainteresiranih tvrtki da 
sudjeluju u postupku nadmetanja što dovodi do lakšeg zaključivanja Javnog nadmetanja 
bez nepotrebnih ţalbi ponuditelja. 
 
 
ODGOVOR NARUČITELJA 
 
Vezano na mišljenje Konfeksa d.o.o., Zagreb o nabavi propisane tkanine kao zasebnom 
postupku nabave g. Poljanec odgovorio je da se o tome moţe odlučiti na Kolegiju 
ministra, za sada nema naznaka o promjeni strategije nabave već će se i nadalje 
nabavljati gotovi odjevni predmeti. 
 
Slijedom prvog prijedloga g. Poljanec, kao što je ranije najavio otvorio je raspravu na 
temu načina grupiranja predmeta nabave.  
Većina prisutnih uključila se u raspravu. 
 



 

G. Miroslav Vojvodić, V-V d.o.o., Varaţdin – smatra da bi predmet nabave obavezno 
trebalo podijeliti na grupe meĎusobno srodne po tehnološkom-proizvodnom procesu. 
 
G. Slobodan Mihalj, Hemco d.o.o., Đakovo – skloniji je objedinjavanju predmeta nabave, 
iako smatra kako podjela predmeta nabave treba biti odabir samog naručitelja. 
 
G. Vladimir Kovač, Šešir d.o.o., Zagreb protivi se bilo kojem vidu udruţivanja zbog 
dosadašnjih loših iskustava. 
 
G. Damir Kević, Jadran d.d., Zagreb, g. Marko Mihin, Betex proizvodnja d.o.o., Čakovec 
i g. Danijel Kovač, KAP-KO d.o.o., Zagreb mišljenja su da je podjela predmeta nabave 
na manje grupe nuţna, kao i samostalni nastup u nadmetanju. 
 
GĎa Suzana Perčić, Splendor tekstil d.o.o., Zagreb iznijela je svoju sumnju u 
svrsishodnosti podjele predmeta nabave na više grupa, zbog toga što će mnogi 
ponuditelji dostaviti ponude za većinu grupa nabave iako nisu usko specijalizirani za tu 
djelatnost (angaţiranje podisporučitelja). Sve navedeno moglo bi dovesti do 
kompliciranja provedbe postupka nabave.  
 
G. Damir Vitez, Čateks d.d., Čakovec mišljenja je kako predmet nabave ne treba dijeliti 
na previše grupa (npr. košulje i hlače predstavljaju jednu grupu). Isto tako, kao 
proizvoĎač tkanine od koje se proizvodi odora za Ministarstvo budući je tkanina zbog 
svojih svojstava od strane TTF-a ocjenjena kao najpogodnija za potrebnu namjenu 
istaknuo je kako je zbog dobrih karakteristika prekidne čvrstoće i prekidnog istezanja 
povećana trajnost gotovog proizvoda, te da bi svakako moralo biti dozvoljeno 
odstupanje za navedene karakteristike oznaka "minimalno". 
 
G. Poljanec suglasan je da se propisnici trebaju korigirati u smislu prihvaćanja samo 
minimalnih zahtjeva koje predmet nabave mora udovoljiti, jer do sada, zbog ponekih 
zahtijevanih maksimalnih vrijednosti u tehničkim specifikacijama nismo smjeli prihvatiti 
proizvod viših kvaliteta iako iste cijene. 
 
G. Tomislav Hajak, načelnik Odjela za nabavu policijske opreme i odore u Sektoru za 
razvoj i opremanje, smatra da stručna sluţba Ministarstva ne moţe uvaţiti primjedbe 
tvrtke Galeb d.d., Omiš vezane za propisnik za majicu dugih rukava-poludolčevitu za 
SJP, budući se propisnik bazirao na ispitivanjima dostavljenog uzorka od iste tvrtke, a 
isti su u ponudi dostavili majicu koja je pokazala drugačije rezultate.  
 
GĎa Natalija Vnučec, Varteks trgovina d.o.o., Varaţdin smatra da je potrebna odreĎena 
podjela po grupama sličnih artikala iz istih sirovina. 
 
g. Stjepan Pezo, Galeb d.d., Omiš slaţe sa s podjelom predmeta nabave na grupe, iako 
smatra da bi grupiranjem u zajednicu ponuditelja mogli bolje konkurirati vanjskim 
ponuĎačima. 
Na pitanje kolika su sredstva osigurana za nabavu odore g. Poljanec je odgovorio da će 
Plan nabave, sa svim sredstvima koja su predviĎena za svaki predmet interesa 
potencijalnih ponuditelja, biti objavljen na web stranicama Ministarstva, a sukladno 
odredbama novog Zakona o javnoj nabavi (90/11). 
 
GĎa Jasminka Korotaj Zorić, Odjeća d.o.o., Zagreb smatra kako bi propisnike još 
jednom trebalo revidirati, te da se u njih ugrade neki uvrijeţeni minimumi iz europskih 
normi pa tako i za dimenzijske promjene za pranje pri 60°C za pletiva gdje je prihvaćeno 



 

skupljanje do 6% i širenje do 4%. Postavila je i pitanje zašto je dozvoljeno odstupanje 
kod spektralnih karakteristika boje tkanine (dE) različito za neke boje, a ne isto.  
Predloţila je da se nabava formira po grupama i to po smislenom dijelu proizvodnje ili 
po kriteriju ustrojstva (pripadnosti rodu policije temeljna, interventna, specijalna itd.).  
Uputila je i sugestiju da se ubuduće u propisnicima zahtjeva odreĎena čvrstoća šava, a 
ne vrsta konca kojim se šije. 
Navela je primjer iz vatrogastva gdje je za tkanine koje se koriste zahtijevana duplo 
manja prekidna čvrstoća nego za tkanine koje se koriste za izradu policijske odore. 
 
Na to je g. Poljanec odgovorio kako se odora za djelatnike Ministarstva upotrebljava 
svakodnevno, pa se iz tog razloga postavljaju visoki zahtjevi za prekidnu čvrstoću. 
 
GĎa Mirjana Gambiroţa Jukić, Hrvatska gospodarska komora, Zagreb navela je kako 
prilikom formiranja grupa uvijek treba poštivati tehnološki proces proizvodnje. Nadalje, 
izvijestila je sve prisutne o izradi Kodeksa ponuĎača na prijedlog tvrtke Hemco d.o.o. iz 
Đakova. Navedeni Kodeks predstavljao bi podzakonski akt koji bi bio obvezan za 
svakog ponuditelja i pridonio kvalitetnijoj suradnji svih zainteresiranih subjekata na 
trţištu. 
 
G. Jure Baković, Pro-Prom-Zagreb d.o.o., Zagreb naglasio je da je dokumentacija za 
posljednji postupak nabave odore kao i cijeli postupak nabave proveden u skladu sa 
Zakonom od strane ovog Ministarstva. MeĎutim, istaknuo je da je za prijašnje postupke 
nabave u 2011. koji su poništeni isključivi razlog poništavanja meĎusobno neslaganje 
izmeĎu tvrtki ponuditelja, odnosno da se gospodarski subjekti kao zajednica trebaju 
sloţiti i usuglasiti. TakoĎer je istaknuo koje su prednosti istupanja kao zajednice 
ponuditelja hrvatskih tekstilnih tvrtki, tj. prednosti ujedinjavanja istaknuvši neke primjere 
iz Europske unije gdje domaća proizvodnja ima prednost pred stranom. 
 
Rasprava se dalje nastavila, kako slijedi: 
 
g. Damir Vitez, Čateks d.d., Čakovec postavio je upit vezan za termin početka postupka 
nabave koji je predmet ovih tehničkih konzultacija, naglasivši pritom potrebnu što ţurniju 
provedbu istog kako se ljetna odora ne bi isporučivala po zimi. 
 
G. Poljanec rekao je kako je što ţurnija provedba ovog postupka nabave i u interesu 
Ministarstva, meĎutim moraju se poštivati zakonski rokovi temeljem kojih se ne moţe 
očekivati potpisivanje ugovora prije mjeseca svibnja ove godine, čak i u slučaju da se 
nadmetanje objavi ovih dana.  
 
GĎa Suzana Perčić, Splendor tekstil d.o.o., Zagreb zamolila je kod provedenog 
postupka nabave da se rokovi isporuke produlje. 
 
U raspravu se uključio i g. Stjepan Pezo, Galeb d.d., Omiš i naveo kako rok za isporuku 
sirovina iznosi 6 do 11 tjedana, sukladno navedenom iznio je prijedlog da za prvu 
isporuku robe u količini cca 30 % cjelokupne nabave rok isporuke bude 90 dana, a za 
drugu, treću i ine isporuke rokovi budu nešto kraći. 
 
G. Poljanec shvaća problematiku i ukoliko bude moguće naručitelj će produljiti rokove 
isporuke. 
 
GĎa Suzana Perčić, Splendor tekstil d.o.o., Zagreb iznijela je prijedlog da na korekcije 
propisnika sudjeluju sami proizvoĎači i potencijalni ponuditelji zbog svog stručnog 
znanja i dugogodišnjeg iskustva u proizvodnji. 



 

 
G. Poljanec rekao je da se slaţe s njenim mišljenjem, meĎutim angaţiranje potencijalnih 
ponuditelja bilo bi u suprotnosti sa Zakonom i načelima javne nabave u RH jer bi time 
pojedince doveli u povoljniji poloţaj u odnosu na druge koji bi sudjelovali u postupku 
nabave. 
 
GĎa Gambiroţa Jukić iz HGK-e je pohvalila inicijativu za tehničke konzultacije, te da je 
ovaj način pravi put za rješavanje problema. 
 
 G. Josip Aračić, Galeb d.d., Omiš pohvalio je rad stručne sluţbe Ministarstva koja je 
radila na razvoju policijske odore, kao i meĎusobnu suradnju. 
 
Na samom kraju sastanka g. Poljanec zahvalio se svima prisutnima na sudjelovanju i 
izrazio zadovoljstvo učinjenim i nadu kako će odrţane tehničke konzultacije uroditi 
boljom suradnjom svih čimbenika javne nabave u svrhu ostvarenja zajedničkih ciljeva, te 
iznio zaključak odrţanih tehničkih konzultacija: 
 

- predmet nabave podijelit će se po grupama u skladu s mogućnostima naručitelja i 
sukladno zakonskim odredbama novog Zakona o javnoj nabavi (NN 90/11),  

- Ministarstvo će putem vlastite tehničke sluţbe, a u suradnji s ovlaštenim 
laboratorijima, izvršiti reviziju propisnika policijske odore, posebice u dijelu 
definiranja osnovnog materijala iz kojeg se izraĎuju dijelovi policijske odore, 
bazirajući se pri tome prvenstveno na mogućnostima domaće tekstilne industrije, 

- nakon provedenih aktivnosti pristupit će se objavi otvorenog postupka javne 
nabave za policijsku odoru, na način da se produţe rokovi isporuke koliko god to 
potrebe Ministarstva budu dozvoljavale. 

 

Tehničke konzultacije završene su u 12:05 sati. 
 
 
 

Zapisnik sastavile: 
 

Natalija Horvatin Prelčec 
 
____________________ 

 
Kristina Barać 
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